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Koutecký plátek
listopad 2023

Hřbitov v Koutech byl postaven v roce 1902 podle návrhu Josefa Davídka z Činěvsi. Bylo  
ustanoveno, že katolíci pochováni byli na předních dvou polovicích a v zádní čtvrti vedle márnice 
evangelíci.
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Slovo starosty - Ohlédnutí za dvanácti měsíci
Vážení a milí Kouťáci, před rokem jsme si ve volbách do obecního zastupitelstva zvolili své  
zástupce. Dovolte mi prosím, abych těchto dvanáct měsíců ve službě pro občany naší krásné 
vesnice zhodnotil. Zvoleni byly nové tváře a změnil se starosta. Původně nás zastupitelů bylo 
sedm,ale rezignaci tří členů zastupitelstva a složení slibu náhradníka je zastupitelů pět.  
Co se tedy v uplynulém období událo? Co se povedlo, co ne a proč? Začněme programem, 
který jsme deklarovali.

1. Získání dotace na rekonstrukci komunikace v ulici U kovárny a v ulici Pytlovka / 
máme vyhotovenou projektovou dokumentaci, získali jsme stavební povolení a tento měsíc 
jsme obdrželi schválení dotací na obě komunikace. Rádi bychom realizovali rekonstrukce  
v roce 2024.

2. Získání dotace na rekonstrukci budovy bývalé obecní školy / zde jsme ve fázi příprav 
projektové dokumentace, která je nutná pro získání stavebního povolení. Posléze podáme 
žádost o dotaci u vhodného dotačního titulu.

3. Získání dotace na zřízení objektu poskytujících sociální služby, v budově bývalé 
obecní školy / zde nejspíše dojde ke změně. Současné zastupitelstvo vede diskuzi o změně 
původního návrhu. K tomu budete mít prostor se vyjádřit Vy, občané.

4. Vytvoření nových pracovních míst v obci / v naší obci v současnosti není, jak vytvářet 
pracovní místa. Proto se ubíráme k budově naší školy, která může být v budoucnu 
zaměstnavatelem našich občanů.

5. Získání dotace na pořízení fotovoltaiky na budově OÚ / v srpnu 2023 bylo realizováno, 
v září zkolaudováno.

6. Úpravy zeleně a veřejných prostor v obci / zajistili jsme kompletní úpravu tújí a stromů 
na hřbitově. V obci vznikl nový květinový záhon, a to u rybníka Louže. Máme další plány. 
Spolupracujeme se zahradníkem, který je sice jedinečný pro svůj um, ale právě proto také 
časově velmi zaneprázdněný. Další záhon by měl být u Čapků při vjezdu do nové výstavby 
k Šabatě. Dále chceme zkulturnit pomník padlých hrdinů obou světových válek, který je na 
budově bývalé školy. V říjnu nám pan zahradník umístil pod pomník tři květinové truhlíky 
s maceškami. Toto místo v současnosti i tak nesplňuje pietní standardy. Všichni ti, jejichž 
jména jsou na pomníku si zaslouží více.

7. Úpravy parkovacích ploch v obci / bylo rozhodnuto o zřízení parkovacích míst v blízkosti 
návsi. To nám pomůže při velkých akcích, které na návsi pořádáme. Realizovat budeme 
v první polovině roku 2024. Co se týká úpravy parkovacích míst, hlavně u vjezdů do domů, 
toto jsme prozatím neřešili. Řešit musíme. Víme to.

8. Rekonstrukce hřbitovních zdí / máme hotový projekt na nové zdi. Čekáme na 
finanční rozpočet, pak budeme žádat o stavební povolení. Jakmile ho obdržíme, budeme 
žádat o dotace.

9. Vybudování stezky pro pěší na hřbitov mimo silnici 329 / potřebujeme získat pozemky, 
na kterých povede tento chodník. Jsme ve fázi směny pozemků. V současnosti jednáme 
s posledním majitelem. Jelikož nechceme přistoupit na jeho neadekvátní, pro obec velmi 
nevýhodné podmínky, jsou jednání s ním těžká, dlouhá. Přesto věříme, že se nám povede 
i toto vyřešit. Pak si necháme zpracovat projekt, požádáme o stavební povolení a následně 
zažádáme o dotace, které jsou pro nás i v tomto případě pro konečnou realizaci důležité.

10. Podpora komunitního života v obci v návaznosti na tradiční akce z minulých let / 
vlajkovou lodí je naše společná pergola s grilem na hřišti. Lidé z naší obce se na její stavbě 
podíleli. Bylo to moc milé. Je potřeba říct, že budeme dále podporovat naše setkání. 
V každém ročním období. Dává to smysl. Mluvit spolu, smát se a pracovat. Nadále 
podporujeme tradiční akce v obci a do kalendáře připisujeme další. Myslíme i na dříve 
narozené, vzpomeňme vstupné zdarma na divadelní představení pořádané na hřišti a také na 
tradiční setkání dříve narozených, moudrých Kouťáků. Mimochodem v příštím roce se tohoto 
setkání účastní zpěvák Viktor Sodoma.

Naším cílem je rozvoj obce v těchto oblastech:
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starosta obce Martin Pelichovský

Jaký máme záměr s budovou naší školy?
V květnovém vydání Kouteckého plátku jsme avizovali, že budeme zjišťovat názory 
občanů obce, co dále s naší starou školou? Při návštěvě budovy školy senátory  
Czerninem, Grulichem a místostarostou Dymokur (bývalým ředitelem školy) panem 
Lazarem byla jednoznačně doporučena mateřská škola. Konečné usnesení zastupite-
lů bude závislé na tom, jaký máte na využití prostor bývalé školy názor Vy. Tímto Vás 
žádáme o zaslání informace na email: urad@obec-kouty.cz, jestli s výše uvedeným 
záměrem souhlasíte, či uvedením jiného konkrétního záměru. Ti, co nemohou svou 
odpověď zaslat emailem prosíme, aby se dostavili na Obecní úřad a svůj názornám 
osobně sdělili. Termín zaslání názorů je do pondělí 13. listopadu včetně. Dále Vám  
v této souvislosti nabízíme prohlídku prostor budovy školy, která se bude konat  
v sobotu 4. listopadu 2023 od 9 do 11 hodin. Děkujeme.
 

Děkuji Vám

Výše jsou základní body našeho programu, 
naše sliby. Každodenní činnost v obci nám 
otevírá oči, a tak postupně „nabalujeme“ dal-
ší a další úkoly. Od loňského listopadu můžete 
pravidelně pročítat Koutecký plátek. Museli 
jsme zajistit výsadbu stromů na Jeřábníku. 
Také jsme označili hrobová místa novými štítky 
a na jaře 2024 chceme vytvořit na nové 
části hřbitova cestičky. Letos jsme díky  
Tomáši Maličkému zajistili již zmíněnou úpra-
vu a ořez stromů a tújí na hřbitově a také 
terénní práce, které zahrnují úpravu sou-
časných cestiček. Martin Szabóo nám na 
základě našich potřeb vytvořil velmi pove-
dené nové webové stránky obce. Díky nim 
tak z pohodlí domu získáte maximální počet 
informací o obci i chodu obecního úřadu 
a zastupitelstva. Proběhne kompletní rekon-
strukce sochy svatého Jana Nepomuc-
kého. Zajisti l i  jsme revizi všech prv-
ků na hřišti, doplnili doskočiště o kačírek 
a opravili potrhané sítě. Zavedeme elek-
trickou přípojku na hřiště a nebudeme 
stále obtěžovat manžele Malínských, 

kdykoliv potřebujeme elektrický proud. 
S výpomocí občanů a darů se nám společně 
podařila postavit pergola s grilem. S hřištěm 
máme více plánů v budoucnu. Proto bychom 
tam rádi viděli stálé toalety včetně vodovodní 
a kanalizační přípojky. Od prosince nastoupí 
na hlavní pracovní poměr k paní Ivě Zelenko-
vé kolegyně pro údržbu obce. Novou kolegyní 
je Jana Rossová a my jsme rádi, že se nám 
po roce povedlo doplnit tuto uvolněnou pozi-
ci o šikovného zaměstnance. Musíme si při-
znat, že nám někdy další ruce chyběly. Dále 
jsme se po besedě o historii obce dohodli 
s PhDr. Pavlem Fojtíkem na spolupráci 
ohledně naučné stezky na nově vzniklých 
polních cestách. Také musím zmínit fakt, 
že OÚ za toto období prošel dvakrát kom-
plexní kontrolou ze strany Středočeské-
ho kraje. S výborným výsledkem tak, jako  
v minulých letech. Zkrátka, pořád je co dělat. 
Pořád se něco děje. Ano, něco jde rychleji, 
něco pomaleji. Věřím však, že vše, k čemu 
jsme se zavázali i s vaší pomocí zvládneme.

11. Zajistit sportovní vyžití dětí a mládeže / jediné sportovní vyžití dětí a mládeže mají na 
svědomí naši Koutečtí Rybáři, z. s., kteří pořádali krásné závody ve sportovním rybolovu 
a po celé léto vedli kroužek. Jinak musíme přiznat, že sportovní vyžití pro děti v obci 
v podstatě neexistuje. V průběhu roku sice fungoval odpolední kroužek pro děti, ten se však 
nesetkal s dostatečným zájmem a proto byl po několika měsících zrušen.

12. Nejsme pro radikální zvýšení počtu stavebních parcel, nechceme satelit! / Na tomto 
jsme se domluvili při tvoření tohoto programu před volbami. Ctili jsme výsledky besedy s ob-
čany ze září 2021, ze které vyplynulo to, že pole mezi hřištěm a hřbitovem nebudeme zasta-
vovat novou výstavbou. Toto pole je tak rozsáhlé, že skutečně hrozí výstavba satelitu. Pole 
mezi hřbitovem a hřištěm zastavovat nebudeme. Toto nadále platí!
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Informace z obce
21.9.–Narodila se nová občanka Kout Barbora Ella Procházková. 3,675kg a 49 cm. Přejeme ji 
krásný život a rodičům ať dělá jen samé radosti.

7.10. – Martin Pelichovský a Marie Nováková Kovářová se zúčastnili setkání grantistů Nadace 
Via, díky níž jsme obdrželi 80 000,-Kč na stavbu pergoly s grilem. Na setkání, které se konalo 
v Pardubicích, každý grantista seznámil ostatní se svým projektem. Toto setkání bylo věno-
váno možnostem spolupráce s Nadací Via, na kterou bychom i my chtěli v budoucnu navázat 
dalšími zajímavými projekty v obci. Například naučná stezka na polních cestách?  
Možností je mnoho…

Na setkání do Pardubic přijeli zástupci ze všech koutů České republiky.

20.9.-23.10. –  Stavba pergoly na hřišti: Jaroslav Kohoutek natřel barvou všechny prvky 
pergoly. Martin Jílek zajistil úpravu terénu, zásoboval kameny a štěrkem, Pama Poděbrady 
zásobovala zase dlažbou. Ivan Borodach, Ladislav Lišický a Jakub Lišický provedli výstavbu 
betonových patek, obrubníků a následnou pokládku dlažby pod plánovanou pergolou. Karel 
Otta, Karel Otta ml., Vojta Melíšek, Zbyňek Škaloud, Luboš Nesládek, Tomáš Maličký a Ivan 
Borodach postavili kostrukci pergoly včetně střechy. Karel Otta, Karel Otta ml. a Vojta Melíšek 
pokryli střechu pergoly šindelem. Ivan Borodach, Ladislav Lišický a Jakub Lišický uskutečnili 
montáž grilu a stolu. Všem děkujeme.

11.10. – Jednal starosta s vedoucím oddělení pozemních komunikací Odboru dopravy Středo-
českého kraje Mgr. Bejlovcem ohledně opravy mostu č. 32921-1 ve směru na Úmyslovice.  
Jelikož po tomto mostu nemohou v současnosti jezdit těžká nákladní vozidla, tak je jejich 
doprava vedena přes naši obec, kterou tímto velmi zatěžuje. Byla přislíbena pomoc s doda-
tečným zařazením mezi mosty, které jsou určeny k opravě. Budeme dále informovat o vývoji 
situace.

16.10. – Pracovnice Středočeského kraje provedly komplexní audit Obecního úřadu. Tak, jako 
v minulosti nebyly shledány závady.

16.10. – Z MMR (ministerstvo pro místní rozvoj) v rámci dotačního titulu Podpora obnovy míst-
ních komunikací jsme obdrželi kladné rozhodnutí o získání dotace na rekonstrukce komunikací 
Pytlovka a U Kovárny v celkové částce 3 058 284,-Kč. 
 
23.10. - Ministerstvo obrany nám potvrdilo získání dotace ve výši 77 699,-Kč na opravu  
pomníku obětem světových válek.

24.10. – Polní cesty. Dle závěru Pozemkového úřadu a stavební firmy Colas budou kompletně 
ukončeny všechny práce dne 20.11.2023. Pokud máte dotazy k výstavbě polních cest,  
napište je na starosta@obec-kouty.cz Všechny dotazy budou zodpovězeny.

28.10. – Zveme Vás na slavnostní otevření naší pergoly s grilem na hřišti. Více informací  
o této akci na plakátě na poslední straně tohoto vydání Kouteckého plátku.
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Rozhovor 
s Helenou Čermákovou
                                                                         
Ahoj Helenko, je čtvrtek odpoledne 
a já ti děkuji za tvůj čas na tento rozhovor. 
Co jsi dnes dělala?
Byla jsem doma, měla jsem odpočinkový 
den. Ale včera jsem byla s vnučkou v Podě-
bradech. Ona je jak elektrická myš. Byly jsme 
na hřišti. Dcera je ráda, že si vnučku občas 
vezmu.

Máš manžela, dvě dcery a tři vnučky. 
Jak to zvládáš? 
No, tak první dvě vnučky už studují, jsou 
velké. Teď se tedy spíše točíme kolem 
té nejmenší. A zvládám, co mi zbývá.

Jak dlouho jsi vdaná?
44 roků.

Co děláš ve svém volném čase?
Běhám s nejmladší vnučkou, samozřejmě 
zahrádka a člověk lítá kolem baráku. Taky 
s manželem rádi cestujeme. Nedávno jsme 
byli v Koutech u Sázavy. Pořád jezdíme na 
víkendy pryč.  Také chodíme do divadla 
a na koncerty.

Byla jsi řadu let starostkou Kout. Jak na 
ta léta vzpomínáš?
Vzpomínám v dobrém. Když jsem začínala, 
byla jsem mladá, děti byly malé. Chtěla jsem 
udělat hodně práce a něco jsme společně 
udělali.

I ty jsi stejně jako já vykonávala starosto-
vání souběžně při zaměstnání. 
Vedlo se ti to vždy časově skloubit?
Prvních deset let to šlo, ale pak když druž-
stvo převzala Poděbradská Blata a zavedl  
se třísměnný provoz, bylo to těžké. A v té 
době se to promítlo do mého zdravotního 
stavu.
 

Co vnímáš, že se ti v roli starostky  
povedlo? Co je tvé dílo, na které jsi 
opravdu pyšná?
Pítko, které je velmi populární. Vybudoval se 
nový Obecní úřad, Koutecký klub. Víceúčelo-
vé hřiště. Začali jsme dělat akce pro děti…

A bylo něco, co se nepovedlo? Co tě  
třeba straší dodnes?
Nepovedlo se vydávat Koutecký plátek.  
To jsme chtěli již v minulosti, ale nějak se 
nám to nepovedlo. Tehdy se toho sešlo více 
a z časových a zdravotních důvodů jsem  
z toho záměru upustila.

Pomalu se blíží nejkrásnější svátky v roce. 
Jak se u Čermáků slaví Vánoce?
Tradičně. Kapr, bramborový salát, manžel 
tedy řízek, on ryby nejí. Cukroví, stromeček, 
koledy… Rodinná atmosféra. Moc se těším, 
když se všichni společně sejdeme celá naše 
rodina.

Dáváš si do nového roku předsevzetí?
Teď už ne. Dříve ano, ale nikdy mi to  
nevydrželo.  Zhubnu…Nebudu jíst cukroví… 

Chci tě pozvat na slavnostní otevření  
pergoly na hřišti, věřím že s manželem 
rádi přijdete?
Ano, velmi rádi. Těšíme se.

Helenko, děkuji ti za rozhovor 
a přeji ti pevné zdraví.   
  
     
   

          
 
 
 
 
     

            S Helenou Čermákovou
si povídal Martin Pelichovský
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PERGOLA S GRILEM
Tohle je naše nová pergola, podívejte se na pár fotek z její stavby
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Koutecká kronika – díl devátý 
11. ledna 1918 snesla se nad krajem 

ohromná vichřice doprovázená bouří. 16. 
ledna opět silná  vichřice. 28. – 31. ledna 
mlhy. Na Medarda prší. Žně jsou mokré, úro-
da obstojná. Podzim suchý a Vánoce blátivé. 
 
  26. ledna se v Poděbradech konala do-
mobranecká prohlídka jinochů narozených 
v roce 1900. K ní se dostavili z Kout Dra-
hovzal, Karásek, Kout, Málek, Matějka, 
Volejník, Jirout, Kysilka, Svoboda a Šťast-
ný. Poslední čtyři byli shledání způsobilými. 
Pro nedostatek uhlí trvá od 24. ledna do  
1. března uzavření školy. Pro Českou zem-
skou komisi bylo vybráno školními dětmi 
28 Kč. Dne 7. dubna zemřel školní dohlí-
žitel pan Vít Lazar, který tuto funkci zastá-
val od roku 1890. Na jeho místo byl zvolen 
pan Jan Kout. Příjem obce byl 21 062,36 Kč  
a výdej 13 368, 78 Kč. Obecním účet-
ním je pan Josef Klacek. Hřbitov ošet-
řuje za 200 Kč ročně pan Kubálek.  
V tomto roce byl hřbitov rozšířen. Stav-
bu provedl stavitel pan Koch z Poděbrad. 
 
  1919 – Příjem obce 26 286,30 Kč a výdej  
24 809,47 Kč. Obecním účetním je pan Josef 
Heller. Prodej stavebních míst na obecní dom-
ky naproti kovárně. Vyvolávací cena 8 Kč za 
sáh. Prodej obecní kovárny. Obecní zastupitel-
stvo uznává, že kovárna obci ničeho nevynáší, 
naproti tomu stálými opravami obec zatěžuje  

a prodává ji nájemci panu Antonínu Suchánko-
vi za 12 000 Kč. Jmenovaný pracuje jako ná-
jemce 33 roků a má syna ruského legionáře 
– kováře. Pan Suchánek kovárnu později pro-
dal kováři Václavu Hofmanovi z Budiměřic.

1920 – Starostou zvolen pan František 
Svoboda, náměstek Josef Svoboda. Členo-
vé obecního zastupitelstva: J. Budka, F. Ma-
tějka, V. Šimon, V. Čihák, J. Čihula, J. Kout, J. 
Diviš, V. Štoček, V. Kadlec, K. Kulich, J. Svo-
boda. Obecní zastupitelstvo dává schválení  
k tomu, aby se dne 30. května 1920 konal 
před školou tábor lidu strany sociálně demo-
kratické a aby strana pozvala řečníka.Odměna 
starostovi za písařské práce 800 Kč. Příjem 
obce 22 288,48 Kč a vydání 22 065,47 Kč.

 
   1921 – v tomto roce vykáceno a prodáno osm 
topolů u splávku. Zakoupeny pozemky od vel-
kostatku poděbradského. Prodána obcí další 
stavební místa za 13 Kč za sáh.V tomto roce 
odstraněny podle nových předpisů kříže ze tříd 
ve škole a uloženy jako pomůcky v kabinetě. 
Část občanstva byla tím popuzena, srotila se 
před školou a vyvolala velmi prudký incident. 
Byla napadena v bytě žena řídícího učitele 
paní Řeháková, ba i řídící učitel svými bývalými 
žáky.  Pro pokoj a klid ustoupili učitelé, nepo-
užili příslušných předpisů a kříže zavěsili zpět.     
Příjem obce 37 484,88 Kč, vydání 31 490,20 Kč.
 

   1922 – bylo skáceno a prodáno dalších 24 topolů.

Podle kroniky zpracoval 
Martin Pelichovský
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Chybí Vám nějaká rubrika? 
Vaše podněty, náměty a připomínky nám sdělte osobně nebo na email starosta@obec-kouty.cz


